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Kérdés
az Országgyűlés Elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

Katasztrofális állapotban a budavári barlangpincék — ki vállalja a felelősséget címmel az
Országgyűlés Házszabályáról szóló 46/1994. (IX. 30.) OGY. határozat 91 . §-a alapján ,
kérdést kívánok benyújtani Gyenesei István önkormányzati miniszter részére .

A kérdésre a választ írásban kérem .

Budapest, 2008 . december 19.

Dr. Nagytábor Tamás
Fidesz — Magyar Polgári Szövetség
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Tisztelt Miniszter Úr !

Aggodalomra ad okot budai Vár-hegy alatt fekv ő , 1982 óta fokozottan védett „pincebarlang" -
rendszer állapota . Az Európában egyedülálló földalatti képződmény, a számos bejárattal é s
mintegy 200 kisebb-nagyobb teremből és az azokat összeköt ő folyosókból álló, 5–10 m
mélységben, az utcák és a lakóházak alatt húzódó labirintus-rendszer a több helyen süllyedt é s
balesetveszélyessé vált . A budavári barlangpince rendszer azonnali intézkedést é s
kormányzati beavatkozást igényel !

Minden bizonnyal emlékszik még arra a balesetre, amikor 2002-ben a Bécsi kapu téren eg y
várbusz szakadt bele első kerekével az egyik ismeretlen kürtőbe . A barlangrendszer és az
aládúcolások romló állaga azt vetíti előre, hogy hasonló baleset újra el őfordulhat a jövőben . A
Bécsi kapu téren álló lakóházak egyikén már látható jelei vannak a süllyedésnek . Hasonló a
helyzet a Szentháromság téren is .

A helyzetet tovább súlyosbítj a a vári tömegközlekedés. Az elöregedett, műszakilag ross z
állapotban lévő várbuszok okozta terhelés és rezgés fokozott terhelést jelent az utak alatt
húzódó barlangrendszernek .

A pincerendszer helyreállítását a kerületi önkormányzat nem tudja finanszírozni, a f őváros és
az állam részérő l a jelenleginél nagyságrendekkel nagyobb támogatásra van szükség . Sürgető
lenne statikus, illetve geodéziai szakért ő bevonásával a pincerendszer állapotának felmérése
és az azonnali munkálatok megkezdése .

Tisztelt Miniszter Úr !

Mikor és mennyit kíván fordítani a kormány a budavári barlangpincék állapotának
felmérésére és a helyreállítási munkálatokra?

Tisztában van-e a kormány a veszély mértékével?

Vállalja-e a kormány a felel ősséget egy esetleges baleset bekövetkeztekor ?

Budapest, 2008 . december

Dr. Nagy ábor Tamás
Fidesz Magyar Polgári Szövetség
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